

Referat

Menighedsrådsmøde 5/2024 - d. 29. maj 2024

Der er spisning kl. 18 og 18.45 menighedsrådsmøde i Sognegården

Indkaldte: Anne Munk Larsen (AML), Detlef von Holst (DvH), Hans Thor Olsen (HTO), Bent Sass (BS), Inga Andersen (IA), Jon Skjold Henriksen (JSH), Cecilie Ahlmann Raaberg (CAR), Bodil Kirk Sørensen (BKS), Bente Appel Esbensen (BAE), Wini Maj Bjørneboe Olesen (WMO) Jimmy Emil Pedersen (JEP), Sabine Mansdotter (SM), Inge Kobberø (IK)

Afbud: Cecilie Ahlmann Raaberg (CAR),

Referent: Inge Kobberø

Sang: Hvor skoven dog er frisk og stor

Punkt	Ansvarlig	Bilag	Kommentar til dagsordenspunktet	Referat
1. Godkendelse af dagsorden	MHR		Godkendelse af dagsorden jf. Vipperød sogn menighedsråds forretningsorden, af 21/3 2023, §3	
2. Kommentar til referat af møde den 24. april 2024	MHR			
3. Planlægning af dagens møde	BAE			
<i>Punkter til behandling</i>				
4. 1. kvartalsrapport	WMO	Bilag 1	Til gennemgang og godkendelse. Evt. spørgsmål til kvartalsrapporten bedes afleveret til Wini senest mandag den 27. maj.	Menighedsrådet godkendte 1. kvartalsrapport, som blev underskrevet af formand og kasserer.
5. Ansøgning til provsti om anlægsmidler	WMO	Bilag 2 eftersendes	Til gennemgang og godkendelse. Ansøgningsfrist er forlænget til 20. juni.	Det blev godkendt at provstiet ansøges om nye stole og solfilm i sognegården samt renovering af stendige i Grandløse. Det undersøges inden, hvor gode stolene er at sidde i. Forespørgslen blev imødekommet.
6. Forespørgsel om opsætning af lille bænk på gravsted	BAE			
7. Udbedring af defekt kloakledning på Sdr. Asmindrup kirkegård	HTO		Kloakledningen er etableret som en del af revitalisering af kirken, og udbedring sker derfor som en garantisag.	MHR godkendte at der etableres en byggesag til udbedring af kloakledning.

Menighedsrådsmøde 29. maj 2024

8. Aftale om årlig tømning af tagrender og kontrol af afløb i to kirker	JSH	Bilag 3			Der er modtaget et tilbud. MHR beder om at der hentes yderligere et tilbud.
9. Reparation af flygel i sognegård	BAE/JSH	Bilag 4		Mail fra Terese Marie til orientering og godkendelse af tilbud.	Tilbud om reparation af flygel godkendt, og der indgås aftale om årlig stemning.
10. Menighedsrådsvalg	BS, BAE			Evaluering af orienteringsmøde den 14. maj og planlægning af videre forløb.	Opsamling af et godt orienteringsmøde med mange gode ideer, hvoraf de fleste kan behandles ved MHRs januarmøde. Den 14. september er der valg til menighedsrådet, og det vil blive annonceret flere steder. Rekruttering skal dog ske ved personlig henvendelse.
11. Politik for frivillige	BAE/JSH	Bilag 5		Revideret udkast til gennemgang og drøftelse.	Der skal være en frivilligpolitik, og en koordinator for frivilligindsatsen skal være et medlem af menighedsrådet. Der skal dog ske en præcisering af roller for tovholder og koordinator og af grænsefladen mellem en frivillig og en "almindelig" aktivitet. Udkastet godkendes til afprøvning, og Sabine, Bent og Inga arbejder videre med det.
<i>Punkter til orientering</i>					
12. Nyt fra formanden	BAE			Orientering.	Medlemmer skal selv tilmelde sig til Landemode. Hans Thor, Inga, Bent ønsker fortsat adgang til FIN. Provstiet har givet besked om, at der skal opsættes elladestandere på p-pladser med 20 p-pladser. Vores p-pladser måles op, og vi afleverer denne til provstiet. MHR undrer sig over at der skal være ladestandere ved kirker, og Bente henvender sig provstiet om dette.
13. Nyt fra præsterne	JSH, CAR			Orientering.	Der er mange dåb og visser lige nu.
14. Nyt fra kontaktperson	IA	Bilag 6		Orientering.	De er afholdt 5 medarbejderudviklingssamtaler, mangler 2. Pt. mange kirkelige handlinger, som kræver personale. Krav om timeregistrering for personale pr. 1. juli, og vi skal fastlægge en måde at gøre det på.

					Nye overenskomster betyder bl a ændringer i FLØS og ansættelsesbeviser.
15. Nyt fra DSL	JSH			Orientering	Indkøb kontra køb af borde og stole behandles i DSL. Sommerlukning af sognegården i juli måned.
16. Nyt fra kasserer	WMO	Bilag 7		Orientering	Ny og mere omfattende skabelon for bilag til regnskabsinstruks. Der skal bl.a være en særlig side til den enkelt medarbejder, som har en rolle i forbindelse med regnskab.
17. Nyt fra KKP	KKP				Mødereferat fra d.d. eftersendes med referatet.
18. Nyt fra Medieudvalg	JSH				
19. Nyt fra Grøn Kirkeudvalg	JSH				
20. MR-valgudvalg	BS, WMO			Se punkt 10	
<i>Punkter til drøftelse</i>					
21. Projektbeskrivelse "Naturhaven i kirkeskoven"	HTH/JSH	Bilag 8		HTH skriver: "Skal Vipperød sogn have en Naturkirke? MR bedes give accept til at der indhentes 2 tilbud på projektbeskrivelsens 1.del, således at vi får et realistisk grundlag for at træffe en beslutning, om hvorvidt det er muligt at sætte projektet i gang."	Der var interesse for at have en kirkeskov, og der kan hentes tilbud. Men der skal udarbejdes en beskrivelse af, hvordan og af hvem skoven skal bruges og vedligeholdes.
22. Ansøgning til stift om midler til opgradering af sognegården	WMO	Bilag 9			Der var interesse for at få opgraderet sognegården. Der laves en projektbeskrivelse med en oversigt inkl. priser. Herefter kan MHR drøfte, hvordan det kan finansieres.
23. Ophængning af gamle bænkegavle i sognegården	JSH	Bilag 10		Forslag til drøftelse	Bænkegavlene hænges op.
24. Evt.					Sankt Hans som tidligere år. Frivillige til oprydning Anne, Bent og Bodil.

Kommende møder

Tirsdag den 25. juni

Onsdag den 21. august

Onsdag den 11. september

Tirsdag den 22. oktober

Torsdag 21. november


Julefrokost fredag den 6. december


Menighedsrådsmøde 29. maj 2024

Mødet således tiltrådt den 29. maj 2024


Anne Munk Larsen


Hans Thor Olesen


Bodil Kirk Sørensen



Jon Skjold Henriksen



Bent Sass


Jimmy Emil Pedersen


Winni Maj Bjørneboe Olesen

Cecilie Ahlmann Raaberg


Bente Appel Esbensen


Inga Andersen

Menighedsrådsmøde 29. maj 2024